
 

   

Verslag vergadering PVC (21 september 2023)  

aanwezig 

ambtshalve: 

- afgevaardigd voorzitter Gedeputeerde Inge Moors 

- secretaris-penningmeester Caroline Germis 

- Rudi Yseboodt (bioloog ANB) 

spreker: 

- Johan van Giels (ATKB) 
leden, plaatsvervangende leden en adviserende leden: 

- Willy Convents, Dirk Van Mirlo, Richard Steylaerts, Jos Eykens, Pol Heymans, Matheus 
Groven, Neel Gorssen, Martine Reynders  
 

verontschuldigd 
- André Bocken (PVC-lid) 
- Daniel Moons (PVC-lid) 
- Marie Scheelen (PVC-lid) 
- Johan Telen (PVC-lid) 
- Sylvain Sleypen (raadgevend PVC-lid) 

 
afwezig 

- Luc Valkenborgh (PVC-lid) 
- Henri Syben (PVC-lid) 
 

 
  



• De voorzitter verwelkomt de leden en opent de vergadering. 
 

• (Pol, Jos, Dirk) 
- toegankelijkheid voor de vissers aan het Schulensmeer en (algemeen) de toegankelijkheid 

aan openbare wateren 

✓ in opvolging van de vergadering van 19/6 met alle betrokken partijen zal VMM nog 

een verslag bezorgen aan de deelnemers en volgt er nog een billateraal overleg met 

hen 

 

Verslag 
Jos: op de vergadering van 19/6 bleek dat VMM de intentie had om alle verkeer uit de 
hengelzone te weren waardoor de toegankelijkheid van 43 visplaatsen in het gedrang kwam - 
met discussie over het al dan niet sluiten van de slagboom zodat de helft van de plaatsen 
enkel nog te voet bereikbaar zou zijn. Er is nog een extra vergadering in november gepland 
waar ANB zal overleggen met VMM om tot een oplossing te komen die voor iedereen 
aanvaardbaar is. Men zou een systeem met toegangsbadges willen opzetten, voorlopig blijft 
de slagboom open staan. Ook het probleem van de paaltjes die de weg versperren zou nog 
worden opgelost.  
 

• (Dirk) 
- Enkele hengelsporters van club ‘De Voorn’ willen een stewardwerking in Maasmechelen 

opstarten. Na overleg met ANB hebben zij een voorstel tot werkgebied uitgestippeld nl 

grondgebied Maasmechelen met hotspots aan de Maas (Linkeroever) en de Zuid-

Willemsvaart (van Eisdenburg tot Neerharen brug). Een snelle opstart in de eerstvolgende 

maand(en) is het uitgangspunt.   

- stavaza afsluiten Jachtweg te Pelt 

 
Verslag 

- Deze stewardwerking zou ter ondersteuning graag een vast aanspreekpunt binnen ANB 
hebben, kan Seger Van Mileghem hiervoor worden aangesproken? De secretaris geeft dit 
nog door aan Rudi voor opvolging. 

- Ivm het afsluiten van de Jachtweg te Pelt stuurde sportvisserij Vlaanderen op 12/9 nog een 
email ter herinnering waarop zij tot nu toe geen reactie ontvingen. De voorzitter neemt 
nogmaals per email en tel contact op met Pelt. 
 

• (Martine) 
- klachten van vissers betreffende bijkomende plaats(en) met hengelverbod (concreet: 

Tessenderlo aan de rechter kant van de kanaalkom) 
✓ ANB heeft er alleszins geen verbodsborden geplaatst. De scheepvaartpolitie heeft echter 

vergaande autonomie om oa recreatie lokaal te verbieden op en langs het water. Deze 
bevoegdheid staat boven de visserijwet voor zover het gaat om redenen die niet direct 
verband houden met de bescherming van de visfauna.  

 
Verslag 
Zolang er geen verbodsborden staan mag men in de haven alleszins vissen (zonder schepen 
te hinderen). 



Jos: dit probleem stelt zich ook aan de Demer – VMM is er terreineigenaar/-
verantwoordelijke en geeft aan dat men steeds toestemming moet vragen om te mogen 
vissen. 
Rudi: er moet alleszins duidelijk aangegeven worden of plaatsen ‘verboden toegang’ zijn (en 
dan niet enkel vr vissers), ANB kaart dit nog aan met de contactpersoon van de Vlaamse 
Waterweg in de vergadering van het CC. 

 

• (Johan van Giels - ATKB)  

- 10.00: presentatie over de visstandsonderzoeken 2022 in Limburg: 

✓ Stilstaande hengelwateren (6 jarige cyclus) : grindplassen Kinrooi (Daler Oe) 

✓ Prioritaire hengelwateren (3 jarige cyclus ) : Albertkanaal 

Verslag 

resultaten-aanbevelingen: 

- Grindplas Daler Oe:  

✓ relatief omvangrijk voor een zandwindplas 

✓ 14 vissoorten, soortensamenstelling fluctueert (ook hier veel zwartbekgrondel 

aangetroffen) 

✓ conditie vis: normaal tot goed  

✓ prooi verhouding: vrij goed  

✓ ontwikkeling visbestand: de omvang van het visbestand is fors toegenomen.  

 volgende keer wil men voor oktober de metingen doen om een nog duidelijker 

beeld te hebben.  

✓ aanbevelingen: meerdere keren per jaar bemonsteren indien budgettair mogelijk en 

de inzet van een atoomkuil voor een beter beeld van de pelagische visstand in het 

diepe gedeelte van de plas. In vergelijking met andere wateren van deze soort: 

bovengemiddeld visbestand. 

- Albertkanaal:  

✓ de bemonsteringen zijn goed verlopen (viswatertyperingen moeten herbekeken 

worden) 

✓ 19 vissoorten (soortenrijk) 

✓ 20kg/hectare, 5 exoten aangetroffen (zou ook meerval moeten aanwezig zijn, niet te 

zien in bemonstering)  

✓ conditie vis: normaal tot goed  

✓ prooi verhouding: prima  

✓ ontwikkeling visbestand sinds 2012: vooral snoekbaars gedijt goed. In vergelijking 

met andere kanalen: visbestand onder gemiddeld (vrnl tgv scheepvaart en 

oeverinrichting), geen grote discrepanties per pand. 

✓ aanbevelingen: plaatsen creëren om ontwikkeling te ondersteunen, evt meer 

elektrotrajecten uitvoeren tijdens toekomstige onderzoeken.  

 Willy: kunnen er op geschikte locaties paaiplaatsen worden aangelegd? ANB: dit 

werd in het verleden al aangekaart bij de Vlaamse Waterweg maar men wil deze 

terreinen vrijhouden vr oa industrie 

 Neel: probleem van aalscholvers (beschermde soort) oa aan de grensmaas; dit is 

een probleem op Europees niveau 

 



• (Rudi) 
- ontwerp HBP 2024 (zie bijlage) 

✓ Wegens de sterk gestegen pootvisprijzen en de toenemende onzekerheid over 

toekomstige leveringen werden in 2022 de hoeveelheden op de 

herbepotingsplannen noodgedwongen verlaagd. Het Centraal Comité stelde daarop 

voor om het bepotingsbudget te verhogen en een marge te voorzien in de 

hoeveelheden die de leveranciers contractueel moeten leveren. 

In het nieuwe bestek voor pootvisleveringen 2024-27 zijn bijgevolg voor het eerst 

minimale en maximale hoeveelheden voorzien.  De minimale hoeveelheden zijn 

gebaseerd op de (lagere) verwachtingen van de leveranciers, de maximale op het 

beschikbare (verhoogde) budget.  In beide gevallen zijn de gestegen pootvisprijzen in 

rekening gebracht.  Voor 2024 wordt opnieuw een toename van ± 4% verwacht, al 

moeten de offertes daarover nog uitsluitsel geven. Er zal dus kunnen geleverd 

worden binnen deze grenzen, zonder dat het niet halen van de bovengrens 

onmiddellijk tot boetes leidt.   

✓ Nog enkele opmerkingen : 

o Albertkanaal : langlopend onderzoek heeft aangetoond dat de 

blankvoornuitzettingen geen effect hebben op de (lage) biomassa. De minima en 

maxima voor dit kanaal werden daarom voorlopig gelijk gehouden. Eventueel kan 

zelfs overwogen worden om een deel van de uitzettingen van het Albertkanaal te 

verplaatsen naar andere kanalen en deze zo (proefondervindelijk) een nuttigere 

bestemming te geven. Dit zal ook besproken worden door de provinciale 

visserijcommissie Antwerpen.  

o karper : de uitzetting in plassen/stilstaande wateren is pro forma overgenomen 

uit het HBP 2023. Uiteraard kunnen de locaties gewijzigd worden in functie van 

de behoeften. 

Verslag 

Rudi ligt het voorstel toe. 

Dirk: vraag betreffende het uitzetten van snoekjes op deze locaties aangezien het 

snoekenbestand op deze kanalen momenteel zeer hoog is. Is er niet te veel van deze soort 

aanwezig door de jaarlijkse uitzettingen? Misschien overwegen om terug wat kleine brasems 

uit te zetten in plaats van snoekjes? 

Neel: het snoekbestand is inderdaad verbeterd, maar daartegenover staat dat er ook veel 

meer op roofvis gevist wordt, vooral door de jeugd. Door de fysische opbouw van de kanalen 

is vooral de voortplanting een probleem voor snoek, hij is ook nergens een bedreiging voor 

de visstand.  

Willy: snoek zet men al heel lang jaarlijks uit. 

Rudi: met het uitzetten van brasem dient men steeds voorzichtig te zijn, bij het stoppen van 

snoekuitzet slinkt het aantal echter steeds vrij snel.  

Dirk: het kanaal Bocholt-Herentals kan wat extra uitzet van blankvoorn gebruiken.  

Rudi: de uitzet van blankvoorn kan eventueel herverdeeld worden, ANB polst naar de 

hoeveelheid Brasem die geleverd kan worden en wat voorzien is voor het Albertkanaal. Iets 

later uitzetten bevordert de overlevingskansen. 

 



• Ter info: begrotingsvoorstellen werden per email aan alle leden bezorgd en per kerende 

goedgekeurd voor 1/9, de secretaris bezorgt het overzicht aan het CC voor 1/10. 

 

• Varia  
 

- Jos: opmerking betreffende het visstandsonderzoek door INBO, hun methode is 
visonvriendelijk. Ze gebruiken fuiken waarin de vis 48 uur vastzit en het hierdoor 
grotendeels niet overleeft. ANB: men moet hier idd voorzichtig mee omspringen. 

- Willy: vraag waar men vissers die ‘in overtreding’ zijn kan melden? Er is een 
contactnummer waar men dit kan melden aan de Natuurinspectie van ANB, de 
inspecteurs kunnen dan langskomen als ze tijd hebben. Ook de hoofdstewards staan in 
rechtstreeks contact met hen.  

 

• We sluiten de vergadering af met koffie en taart  


